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Kaupunginvaltuusto, § 167, 23.11.2020
Yhdyskuntalautakunta, § 229, 08.09.2020
Kaupunginhallitus, § 407, 05.10.2020
Kaupunginvaltuusto, § 141, 19.10.2020

§ 167
Valtuustoaloite Kauppi-Niihaman metsien suojelemiseksi - Pekka Salmi ym.

TRE:5509/11.00.01/2018

Kaupunginvaltuusto, 23.11.2020, § 167

Valmistelija / lisätiedot:
Mikko Nurminen

Valmistelijan yhteystiedot
Yleiskaavapäällikkö Pia Hastio, puh. 040 801 6917, etunimi.
sukunimi@tampere.fi

Lisätietoja päätöksestä
Kaupunginlakimies Jouko Aarnio, puh. 040 514 4884, etunimi.
sukunimi@tampere.fi

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin.

Päätösehdotus
Pekka Salmen ym. valtuustoaloite ja yhdyskuntalautakunnan lausunto 
merkitään tiedoksi.

Aloite ei anna aihetta toimenpiteisiin.

Perustelut
Asia jäi pöydälle 19.10.2020 kokouksessa.

Tiedoksi
Pekka Salmi, Aleksi Jäntti, Jaakko Stenhäll, Mikko Nurminen, Teppo 
Rantanen, Lauri Savisaari, Taru Hurme, Virpi Ekholm, Elina Karppinen, Pia 
Hastio

Liitteet
1 Valtuustoaloite

Yhdyskuntalautakunta, 08.09.2020, § 229

Valmistelijat / lisätiedot:
Pia Hastio

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin.
Esittelijä: Mikko Nurminen, Johtaja
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Päätösehdotus oli
Esitetään kaupunginhallitukselle ja edelleen valtuuston päätettäväksi:

Pekka Salmen ym. valtuustoaloite ja siihen annettu lausunto merkitään 
tiedoksi.

Aloite ei anna aihetta toimenpiteisiin.

Perustelut
Pekka Salmi on yhdessä 35 valtuutetun kanssa 20.8.2018 jättämässään 
valtuustoaloitteessa esittänyt Kauppi-Niihaman metsien suojelemista.

Perusteluina valtuustoaloitteessa esitetään, että Kauppi-Niihama on 
tärkeä osa koko kaupungin keskuspuistovyöhykettä ja että Tampereella 
ei ole toista suurta ja yhtenäistä aluetta virkistyskäyttöä varten. Lisäksi 
alueella sijaitsee kantakaupungin ainut luonnon ydinalue. Aloitteessa 
muistutetaan, että Luonnonsuojeluliitto valitsi kohteen vuonna 2017 
yhdeksi Suomen 100 luontohelmestä.

Aloitteessa todetaan edelleen, että luonnonolosuhteiltaan Kauppi-
Niihama on poikkeuksellisen monipuolinen kaupungin keskustan 
lähellä.  950 hehtaarin metsäalueella on monenlaista hyvin vanhaa 
metsää, josta vain osa on suojeltua. Kauppi-Niihamaan luontoarvot ovat 
herättäneet viime aikoina asiantuntijoissa uutta kiinnostusta ja alueella 
on tehty uusia lajilöytöjä ja kartoituksia.

Aloitteen mukaan Kauppi-Niihama on tärkeä ja hyvin suosittu ja 
monipuolinen virkistysalue tamperelaisille. Tampereen 
kaupunginvaltuuston 15.5.2017 hyväksyessä kantakaupungin yleiskaavan 
hyväksyttiin myös toivomusponsi, jonka mukaan Ruotulan golfkentän 
maa-alueen jatkosuunnittelun lähtökohtana on kaavoittaa alue 
asumiskäyttöön huomioon ottaen Kaupin luontoarvot ja golfkentän 
siirtäminen pois asumisen alta.

Ponsiesityksen pohjalta laadituissa suunnitelmissa kuntalaisia on 
huolestuttanut vaihtoehto, jossa metsää jouduttaisiin kaatamaan peräti 
42 hehtaaria. Myös kahdessa muussa vaihtoehdossa metsää jouduttaisiin 
kaatamaan huomattavia määriä. Tämän seurauksena n. 7400 ihmistä 
allekirjoitti adressin, jolla Tampereen kaupunkia vaaditaan säästämään 
Kauppi-Niihaman ulkoilu- ja virkistysmetsäalue rakentamiselta sekä 
Ruotulan golfkentän laajentamiselta tai siirtämiseltä. Adressi luovutettiin 
Tampereen kaupungille viime kesäkuussa (2018).

Valtuustoaloitteen mukaan ihmisten huoli on ymmärrettävää. Mikäli 
arvokas metsäalue menetetään, sitä ei enää koskaan saada takaisin. 
Aloitteessa esitetään, että Tampereen kaupungin tuleekin ryhtyä 
toimenpiteisiin, ettei alueen metsäalueita osoiteta maankäytön 
kohteeksi. Lisäksi huomautetaan, että Tampereen kaupunki on linjannut 
olevansa hiilineutraali kaupunki vuoteen 2030 mennessä. Tavoitteena on 
leikata hiilidioksidipäästöjä 80 prosentilla vuoden 1990 tasosta ja loput 20 
prosenttia saavutetaan kompensointitoimenpiteillä mm. sitouttamalla 
hiilidioksidia nykyistä enemmän esim. puustoon ja kasvillisuuteen.  
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Aloitteessa todetaan, että yksi tapa turvata Kauppi-Niihamaan luonto- ja 
virkistysarvot olisi sen liittäminen mahdolliseen Tampereen kansalliseen 
kaupunkipuistoon. Kaupunginhallitus hyväksyi Tampereen kansallisen 
kaupunkipuiston tarveselvityksen helmikuussa 2017 ja päätti, että 
Tampere etenee kohti kansallisen kaupunkipuiston hakuvaihetta sekä 
käynnistää kansallisen kaupunkipuiston hoito- ja käyttösuunnitelman 
valmistelun ja että hakuvaiheeseen tulisi edetä ripeästi.

Aloitteessaan Pekka Salmi ym. esittävät, että Tampereen kaupunki ei 
osoita uutta maankäyttöä Kauppi-Niihaman metsäalueille ja että 
kaupunki kiirehtii kansallisen kaupunkipuiston perustamista, johon 
Kauppi Niihama liitetään.

Kantakaupungin yleiskaavatyö pohjautuu kaupunginvaltuuston 
hyväksymään Tampereen kaupunkistrategiaan ja kaupunkistrategian 
maankäytölliset tavoitteet konkretisoidaan valtuustokausittain 
päivitettävässä kantakaupungin yleiskaavassa. Vireillä olevassa 
Tampereen kantakaupungin yleiskaavassa valtuustokaudelle 2017-2021 
huomioidaan myös edellisen valtuustokauden ohjeet. Yhtenä tärkeänä 
yleiskaavatyön painotuksena valtuustokausien yli on nähty 
viheralueverkoston turvaaminen.

Kauppi-Niihaman osalta yleiskaava edellyttää, että alueelle laaditaan 
kokonaissuunnitelma, jonka tavoitteena on vahvistaa alueen 
tunnettavuutta ja saavutettavuutta koko kaupunkiseutua palvelevana 
monipuolisena keskuspuistona. Suunnitelmassa tulee yhteensovittaa 
virkistystoimintojen ja -palveluiden tarpeet ja muu maankäyttö 
luonnonympäristön ja maiseman arvojen kanssa. Kokonaissuunnitelman 
laatiminen käynnistyy kevään 2020 aikana. Suunnittelussa on tunnistettu 
hyvin alueen arvo asukkaille ja työssä käytetäänkin yhtenä 
lähtöaineistona Kauppi-Niihaman vertaissuunnitteluhankkeessa 2018-
2019 kuntalaisilta ja sidosryhmiltä saatua tietoa alueen 
merkityksellisyydestä ja kehittämisen tavoitteista.

Kaupunginhallitus on yleiskaavatyötä koskien linjannut 12.8.2019, että 
raitiotie linjataan Ruotulan kohdalla Teiskontien varteen ja sen yhteyteen 
osoitetaan tehokkaan kerrostalorakentamisen vyöhyke. Golf-kenttää 
uudistetaan nykyisellä sijainnilla ja tarvittava vähäinen kentän 
laajentaminen suunnitellaan siten, että luonnon arvokokonaisuus säilyy 
mahdollisimman yhtenäisenä. Kh:n päätöksen (25.11.2019 499 §) 
mukaisesti Ruotulan asuntoalueen asemakaava on ohjelmoitu vuosille 
2022-2023.

Kansallisen kaupunkipuiston rajausta ei päätetä yleiskaavaprosessissa, 
mutta voimaan tultuaan rajauksella on tärkeä informatiivinen merkitys 
myös yleiskaavassa. Alustava rajausehdotus kansalliseksi 
kaupunkipuistoksi asetettiin nähtäville Kh:n päätöksellä 12.8.2019 (§ 334). 
Nähtävillä olon aikana saatu palaute rajausehdotuksesta on käsitelty Kh:
ssa 11.5.2020 (§ 211), ja päätettiin, että kansallisen kaupunkipuiston 
nähtävillä ollutta aluerajausta laajennetaan vielä Niihamassa noin 142 
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hehtaarilla. Tampereen kaupunki hakee kansallisen kaupunkipuiston 
perustamista ympäristöministeriöltä erillisellä kaupunginhallituksen 
päätöksellä. Tampereen kansallisen kaupunkipuiston hakemusluonnos 
rajausesityksineen on tavoitteena tuoda kaupunginhallituksen 
hyväksyttäväksi 2020.

Tiedoksi
kh

Liitteet
1 Valtuustoaloite

Kaupunginhallitus, 05.10.2020, § 407

Valmistelijat / lisätiedot:
Mikko Nurminen

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin.
Esittelijä: Juha Yli-Rajala, Konsernijohtaja

Päätösehdotus oli
Esitetään valtuuston päätettäväksi:

Pekka Salmen ym. valtuustoaloite ja yhdyskuntalautakunnan lausunto 
merkitään tiedoksi.

Aloite ei anna aihetta toimenpiteisiin.

Tiedoksi
Pekka Salmi, Aleksi Jäntti, Jaakko Stenhäll, Mikko Nurminen, Teppo 
Rantanen, Lauri Savisaari, Taru Hurme, Virpi Ekholm, Elina Karppinen, Pia 
Hastio

Liitteet
1 Valtuustoaloite

Kaupunginvaltuusto, 19.10.2020, § 141

Valmistelijat / lisätiedot:
Mikko Nurminen

Päätös
Asia jätettiin yksimielisesti pöydälle.

Päätösehdotus oli
Pekka Salmen ym. valtuustoaloite ja yhdyskuntalautakunnan lausunto 
merkitään tiedoksi.

Aloite ei anna aihetta toimenpiteisiin.
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Tiedoksi
Pekka Salmi, Aleksi Jäntti, Jaakko Stenhäll, Mikko Nurminen, Teppo 
Rantanen, Lauri Savisaari, Taru Hurme, Virpi Ekholm, Elina Karppinen, Pia 
Hastio

Kokouskäsittely
Atanas Aleksovski ehdotti, että asia jätetään pöydälle.

Kannatus: Pekka Salmi ja Ilkka Sasi.

Valtuusto päätti yksimielisesti, että asia jätetään pöydälle.

Liitteet
1 Valtuustoaloite

Nähtävilläolo ja tiedoksianto asianosaiselle

Nähtäville 1.12.2020:
www.tampere.fi

Päätös on lähetetty sähköpostilla 2.12.2020.

Tampere
02.12.2020

Karoliina Vehmaanperä
Hallintosihteeri
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Muutoksenhakukielto
§167

Muutoksenhakukielto
Oikaisuvaatimusta tai kunnallisvalitusta ei saa tehdä päätöksestä, joka koskee:

-vain valmistelua tai täytäntöönpanoa (KuntaL 136 §)
-virka- tai työehtosopimuksen tulkintaa tai soveltamista ja viranhaltija on jäsenenä 
viranhaltijayhdistyksessä, jolla on oikeus panna asia vireille työtuomioistuimessa (KVhl 
50 § 2 mom.)
-etuosto-oikeuden käyttämättä jättämistä (EtuostoL 22 §)

 


